
7 - 201750

Het zal vast geen toeval zijn dat de beroemdste Nederlandstalige rockband uit 
de Achterhoek komt en Normaal heet. Want normaal zijn die Achterhoekers! 
Zelfs de drie kwekers die in deze editie van Regio-In-Beeld de hoofdrol spelen 
en uit de Achterhoek komen, zijn zonder uitzondering bijna akelig normaal te 
noemen en lijken net wat relaxter in het leven te staan dan kwekers in de rest 
van Nederland. Ook in de Achterhoek heeft de crisis zijn sporen achter 
gelaten. Tussen de regels door hoor je in de interviews in deze editie van 
Regio-In-Beeld net zoveel frustratie over tegenvallende omzetten en winsten 
als bij kwekers in andere delen van het land. Maar toch, de grondhouding is 
anders: in de Achterhoek lijkt de kwaliteit van leven toch net iets belangrijker 
dan een euro extra omzet. 

Hert aardige is dat dit weer resulteert in bedrijven die hun eigen niche 
opzoeken. De niche van het sortiment, bijvoorbeeld. Als kwekers uit de 
Achterhoek één ding met elkaar gemeen hebben, is het wel het principe: 
kweek maar ongewoon, dan doe je al normaal genoeg. Alle geïnterviewden 
zijn op hun eigen manier sortimentskwekers, maar altijd staat liefde voor het 
vak net wat nadrukkelijker op de agenda dan elders in het land.

Wat zouden andere kwekers daarvan kunnen leren? Misschien dat je 
als ondernemer altijd je eigen kop moet volgen en dat er voor iedere 
soort kweker een plekje is onder de zon. Misschien wordt je dan niet 
schat-hemeltje-rijk, maar ook als kweker-liefhebber kun je een goede boterham 
verdienen. En dan is het echt niet nodig ieder jaar te streven naar een 
tweecijferige groei. Als het om de toekomst van onze landbouw gaat, ben ik 
altijd nogal nuchter. 

Daarbij geloof ik niet dat alles wat er in Nederland fout gaat met de natuur, 
per se de schuld van de boeren is. Maar ik denk wel dat de landbouw zich 
moet voorbereiden op een inrichting van het platteland die veel kleinschaliger 
is en meer ruimte biedt voor de natuur. Wellicht geven onze Achterhoekers 
onbedoeld al het goede voorbeeld. 

Met vriendelijk groet,

Hein van Iersel 
(hein@nwst.nl) 
Hoofdredacteur
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